
Voorzitter, 

Laat ik beginnen met alle schrijvers van de jaarstukken te bedanken, en de ARC voor het onder 
tijdsdruk in een nieuwe samenstelling met een nieuwe voorzitter kritisch bekijken. Hartelijk dank!  

Vijf aanbevelingen en allen overgenomen door het college. Wij verwachten vooral veel van de 
doorontwikkeling op leesbaarheid van de stukken: wat was het doel en wat is er gehaald? Gebruik 
vooral steeds meer infografics.  

 

GroenLinks vindt dat het college het door de raad in allerlei nota’s en raadsvoorstellen vastgesteld 
beleid goed uitgevoerd. Als GroenLinks waren wij het regelmatig oneens met dat beleid, maar je kunt 
het college natuurlijk niet verwijten dat het volgens die raadsbesluiten heeft gehandeld.  

 

Het vorige college heeft bovendien een verantwoord financieel beleid gevoerd. Al een aantal jaren 
bestaat er bij een aantal partijen de wens om de burgers geld terug te geven, omdat zij ook last 
hebben gehad van de crisis. Dat werd keer op keer uitgesteld.  

 

Nu is het zover dat er wel iets richting burgers gedaan kan worden. De bestemmingsreserve 
economische crisis wordt afgebouwd en we gaan € 1 miljoen teruggeven aan de burger. 

 

Voorzitter het is feest vandaag, voor al die partijen die alle burgers tegemoet willen komen. Houten 
gaat het gereserveerde bedrag dat we niet nodig denken te hebben teruggeven aan de burgers. Een 
signaal dat de raad verantwoord met de financiën omspringt.   

 

Wij houden van feesten, maar GroenLinks staat hier wel wat dubbel in. We zijn blij dat het nu goed 
gaat, maar we beseffen ook dat heel veel Houtenaren niet hebben geleden onder de crisis.  

Ze kregen wel minder te besteden, maar hadden daar geen last van. Een minderheid, zeg 10% had er 
juist heel veel last van. Veel inwoners kregen hun huishoudboekje niet meer rond en als er 750 
kinderen met armoede te maken hebben dan is dat echt veel te veel. En die crisis is in veel gezinnen 
nog niet voorbij. We moeten niet onderschatten wat een lege portemonnee met iemand doet. Ik heb 
dat bijvoorbeeld na mijn studietijd nooit meer meegemaakt en de meesten van u ook niet. 

 

Voorzitter, belastingbetaling is een vorm van beschaving. Door belastingen te heffen en soms de 
welgestelde burger wat meer te laten betalen zorgen we ervoor dat iedereen mee kan blijven doen. 
In dat opzicht hadden wij de opgebouwde reserve liever anders benut.  

 

Toch is het feest vandaag, in de eerste plaats voor Wouter van Den Berg. Hij is niet alleen jarig, maar 
haalde met zijn SGP ook de landelijke pers. Wouter is jarig en wil graag trakteren. Het is knap dat de 
SGP als oppositiepartij op deze manier aan citymarketing heeft gedaan. Het idee van de SGP is 
landelijk opgepikt. Met de oproep van de SGP weet niet alleen de burgers van Houten, maar alle 
burgers van Nederland) dat de gemeente Houten de burger nu financieel tegemoetkomt.    

 



En eerlijk is eerlijk, wij hebben ook gebroed op mogelijkheden om creatief met de teruggave om te 
gaan. Als je waardebonnen uitdeelt, kan je ze bijvoorbeeld gemakkelijker weggeven als je een goed 
inkomen hebt.  Het idee past in dat opzicht ook goed bij Houten helpt elkaar.  

 

Voorzitter ons fractielid heeft een cadeau gekocht voor de jarige fractievoorzitter van de SGP. Dat 
overhandig ik hem hierbij graag…. 

 

Na dit gebaar van respect durf ik het aan. GroenLinks gaat toch niet mee met dit idee.  We zien 
vooral praktische uitvoeringsbezwaren (kosten, veel werk) en we hebben binnen de coalitie andere 
afspraken gemaakt. De coalitiepartijen komen met een amendement om de € 50,- euro via de 
belasting terug te geven. We vragen het college graag om rond de brief bij de belastingteruggave een 
hint mee te geven. Een hint waarbij inwoners extra gewezen worden op burgers die de wind niet 
mee hebben en nog steeds extra ondersteuning nodig hebben en de organisaties die zich daar in 
Houten sterk voor maken. Zo’n hint zou bijvoorbeeld ook kunnen bestaan uit een link naar een 
gemeentelijke website met mogelijkheden een gerichte donatie te doen naar bijvoorbeeld de 
Stichting Leergeld of de Voedselbank.  Graag een reactie van de wethouder op dit punt.  

 

Voorzitter ons amendement spreekt ook over mogelijke vervolgstappen over twee jaar. Onze fractie 
is er niet helemaal gerust op dat de gemeente voldoende middelen krijgt om de energietransitie en 
de extra taken die de gemeente erbij heeft gekregen en krijgt in het sociale domein goed uit te 
voeren. Het kan best zo zijn dat we over 2 jaar moeten erkennen dat de lokale lasten toch moeten 
stijgen. Maar vandaag vieren we feest. 

 

Voorzitter we zijn ook blij met het raadsbreed gedragen amendement om het budget voor 
armoedebeleid in 2018 toch te kunnen gebruiken. Dank aan vooral het werk van PvdA en CDA bij de 
voorbereiding van het amendement en alle andere gewone partijen en HA! voor hun ondersteuning.   

 

Tenslotte halen we nog één punt uit de bespreking van de jaarstukken. 24% van onze verlichting is al 
zuinig. Maar 76% nog niet en in het huidige tempo vervangen we maar 6% van onze verlichting per 
jaar. LED-verlichting bespaart de helft aan energie en gaat langer mee. Wij willen daarom graag de 
investering in de vervanging van de verlichting versnellen. Tijdens de RTG kregen we de toezegging 
van de wethouder dat hij zou onderzoeken of de verlichting sneller vervangen kan worden. Wat ons 
betreft is alle straatverlichting in 2022 duurzaam. Houten geeft dan een nieuw visitekaartje af als 
dorp om trots op te zijn.  

 

Tijm Corporaal 

 


